
 

 

Αθήνα, 18 Ιανουαρίου 2022 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 

Προς τον Υπουργό Υγείας  

 

Θέμα: «Απελπιστική η κατάσταση με τα χιλιάδες εκκρεμή χειρουργεία στα δημόσια νοσοκομεία» 

 

Απελπιστική είναι η κατάσταση χιλιάδων ασθενών που περιμένουν να χειρουργηθούν, 

ευρισκόμενοι μάλιστα για μήνες σε λίστες αναμονής που μακραίνουν διαρκώς σε πανελλαδικό επίπεδο , 

ενώ η αδιαφορία του Υπουργείου Υγείας είναι όχι μόνο προκλητική, αλλά και επικίνδυνη. 

Με επανειλημμένες κοινοβουλευτικές μας παρεμβάσεις -με πιο πρόσφατη στις 26 Νοεμβρίου 

2021, για την οποία δεν έχουμε λάβει καμία απάντηση έως σήμερα- έχουμε κρούσει τον κώδωνα του 

κινδύνου για την οριακή κατάσταση στην οποία βρίσκονται τα δημόσια νοσοκομεία και ζητήσαμε 

απαντήσεις για τις ενέργειες οι οποίες είναι απαραίτητες να γίνουν, ώστε να διευθετηθεί το θέμα με τους 

χιλιάδες ασθενείς που αναμένουν επί σειρά μηνών για χειρουργεία, χωρίς ακόμα να έχει υπάρξει κάποια 

επίσημη απάντηση από το αρμόδιο Υπουργείο.  

Η υποστελέχωση των νοσοκομείων, με τις ελλείψεις σε αναισθησιολόγους να παίρνουν πλέον 

τρομακτικές διαστάσεις, οι μειώσεις χειρουργικών κρεβατιών, αλλά και οι συγχωνεύσεις κλινικών λόγω 

πανδημίας, σε συνδυασμό με τη μείωση των τακτικών χειρουργείων έως 80% ανάλογα με τις συνθήκες, 

έχουν δημιουργήσει μία εκρηκτική κατάσταση στα νοσοκομεία, η οποία επιτείνεται και με τις αναστολές 

του υγειονομικού προσωπικού. 

Σύμφωνα με τους εκπροσώπους των εργαζομένων, αλλά και καταγγελίες ασθενών, μόνο στα 

Πανεπιστημιακό Γενικό Νοσοκομείο Ηρακλείου (ΠΑ.Γ.Ν.Η.) εκκρεμούν 5.500 χειρουργεία, ενώ στο 

Βενιζέλειο Νοσοκομείο Ηρακλείου περίπου 3.000, με τον συνολικό αριθμό σε επίπεδο Κρήτης να φτάνει 

τις 17.000. 

Η Διευθύντρια της Αναισθησιολογικής Κλινικής του νοσοκομείου, είχε ήδη πριν 2 μήνες 

επισημαίνει ότι η κατάσταση στο νοσοκομείο ήταν οριακή, καθώς σε περίπτωση που χρειαστούν 

επιπλέον κλίνες COVID ή αν αυξηθεί ο αριθμός των ασθενών στις Μ.Ε.Θ. COVID  -γεγονός που 
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δυστυχώς γίνεται πραγματικότητα- θα πρέπει να περιοριστούν άλλες δραστηριότητες στο νοσοκομείο, 

με προφανείς κινδύνους για τη λειτουργία του. 

Στο Βενιζέλειο από την άλλη πλευρά, λειτουργούν 3 από τις 5 χειρουργικές αίθουσες που 

λειτουργούσαν προ πανδημίας, σύμφωνα με τον Τομεάρχη του Χειρουργικού Τομέα και Διευθυντή της 

ΩΡΛ Κλινικής του νοσοκομείου, με τις ελλείψεις αναισθησιολόγων να εξακολουθούν να αποτελούν ένα 

σοβαρό ζήτημα. 

 Η απαράδεκτη αυτή κατάσταση έχει ως αποτέλεσμα, ασθενείς, που θα μπορούσαν να 

χειρουργηθούν δωρεάν στα δημόσια νοσοκομεία, λόγω της σοβαρότητας της κατάστασης της υγείας 

τους, να αναγκάζονται να στραφούν σε ιδιωτικές κλινικές, πληρώνοντας τεράστια ποσά για να 

χειρουργηθούν. 

 Από την άλλη, καμία μέριμνα δεν υπάρχει για  τους ασθενείς εκείνους, οι οποίοι δεν έχουν την 

οικονομική δυνατότητα να καλύψουν τα υπέρογκα νοσήλια των ιδιωτικών κλινικών. Η κυβέρνηση έχει 

αφήσει τους ασθενείς αυτούς στην τύχη τους, να βλέπουν την υγεία τους να επιδεινώνεται, χωρίς να 

μπορούν να κάνουν τίποτα. 

Επειδή, παρατηρούνται πολύμηνες καθυστερήσεις σε χειρουργεία, θέτοντας σε κίνδυνο την 

υγεία ασθενών με σοβαρές παθήσεις. 

Επειδή, σύμφωνα με πρόσφατα στοιχεία, μόνο στα νοσοκομεία της Κρήτης, ο αριθμός των 

ασθενών που βρίσκονται σε λίστα αναμονής για προγραμματισμένο χειρουργείο φτάνει τις 17.000. 

Επειδή, ασθενείς, που θα μπορούσαν να χειρουργηθούν δωρεάν στα δημόσια νοσοκομεία, 

αναγκάζονται να στραφούν σε ιδιωτικές κλινικές, πληρώνοντας τεράστια ποσά για να χειρουργηθούν. 

Επειδή, καμία μέριμνα δεν υπάρχει για  τους ασθενείς εκείνους, που  δεν έχουν την οικονομική 

δυνατότητα να καλύψουν τα υπέρογκα νοσήλια των ιδιωτικών κλινικών, με αποτέλεσμα να αφήνονται 

στην τύχη τους. 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός 

 

1. Πού οφείλεται το γεγονός ότι εξακολουθεί ακόμα και σήμερα η πολύμηνη καθυστέρηση 

σημαντικών χειρουργείων; 

2. Σε ποιες άμεσες ενέργειες θα προβεί με σκοπό την αύξηση των χειρουργικών κρεβατιών στα 

δημόσια νοσοκομεία; 

3. Προτίθεται να προχωρήσει στην άμεση δρομολόγηση των μόνιμων προσλήψεων που έχει 

εξαγγείλει και να σταματήσει την «αποψίλωση» άλλων τμημάτων, προκειμένου να καλυφθούν οι 

ανάγκες που υπάρχουν;   

 



 

       Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αυγέρη Θεοδώρα (Δώρα) 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος - Χρήστος 

Βαγενά Άννα 

Βαρεμένος Γεώργιος 

Βέττα Καλλιόπη 

Γιαννούλης Χρήστος 

Γκαρά Αναστασία (Νατάσα) 

Γκιόλας Ιωάννης 

Ελευθεριάδου Σουλτάνα (Τάνια) 

Ζαχαριάδης Κώστας 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Ζουράρις Κωνσταντίνος 

Θραψανιώτης  Εμμανουήλ 

Καλαματιανός Διονύσιος - Χαράλαμπος 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

Κόκκαλης Βασίλειος 

Λάππας Σπυρίδων  

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 

Μάρκου Κωνσταντίνος (Κώστας) 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπαλάφας Ιωάννης 

Μπάρκας  Κωνσταντίνος 

Μπουρνούς Ιωάννης 

Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Ξανθός Ανδρέας 

Ξενογιαννακοπούλου Μαρία - Ελίζα (Μαριλίζα) 



Πέρκα Θεοπίστη (Πέτη) 

Πολάκης Παύλος  

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Ραγκούσης Ιωάννης 

Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σαρακιώτης Ιωάννης 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 

Σκούφα Ελισσάβετ ( Μπέττυ ) 

Συρμαλένιος Νικόλαος 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Τζούφη Μερόπη 

Τόλκας Άγγελος 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος 

Τσίπρας Γεώργιος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φίλης Νικόλαος 

Χαρίτου Δημήτριος 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης (Μίλτος) 

Χρηστίδου Ραλλία 

            




